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Povodí Vltavy začalo upravovat koryto Farského potoka, který při každém větším dešti vytopil 
zahrady a sklepy místních obyvatel. Hotovo by mělo být v červnu. Radnici stavba nestojí ani korunu.

TRHOVÉ SVINY Vytopené zahrady a sklepy domů při každém větším dešti v okolí Farského potoka v 
Trhových Svinech budou za několik měsíců minulostí. Radnice totiž získala od ministerstva 
zemědělství 10 milionů korun na úpravu koryta.

Farský potok doteď dokázal pojmout jen dvouletou až pětiletou vodu. „Zhruba při dvouleté 
vodě došlo každý druhý rok k zaplavení okolních domů,“ potvrdil Martin Poláček z Povodí Vltavy.
Jakmile trochu víc zapršelo, lidé museli stavět zábrany z pytlů naplněných pískem. Vytopený sklep 
měl několikrát i František Slípka. Při povodních v letech 2002 a 2006 měl vodu i v obytných 
prostorech. „Každá úprava potoka pomůže a větší průtočnost je jen k lepšímu. Když přišly větší deště, 
tak každý, kdo tady bydlí, stavěl pytle s pískem ke dveřím. Měl by se udělat i poldr a bylo by to 
ideální,“ řekl Slípka z Trhových Svinů.
Vodohospodáři s úpravou koryta Farského potoka začali před několika dny. Bagry jej rozšiřují a 
zpevňují se břehy. „Teď provádíme dláždění koryta u hlavního mostu na silnici z Trhových Svinů do 
Českých Budějovic,“ poznamenal Jan Flíček z Povodí Vltavy.

Trhovosvinenský starosta Radislav Bušek dodal, že koryto se opravuje od místa zvaného 
Studýnka, kde je pramen, až po most. „Úprava se tedy nedělá v celé délce potoka, ale jen tam, kde 
jsou nejvíce ohroženy objekty,“ vysvětlil Bušek.

Potok se v kritickém místě pod silnicí stáčí doprava a při větších povodních tady stojí i metr 
vody. Silnicí tak neprojedou většinou ani auta. „Břehy potoka, které byly šikmé, budou svislé a tok 
bude upraven tak, aby zachytil dvacetiletou vodu,“ uvedl Poláček s tím, že poldr se letos stavět 
nebude, protože se nepodařilo vyřešit majetkoprávní vztahy.

„Snad ta úprava k něčemu bude a my se konečně za deště vyspíme v klidu,“ doufá jedna z 
místních obyvatelek.

Vodohospodáři obyvatele v okolí potoka uklidňují. Pravděpodobnost, že je po úpravě koryta 
potok vyplaví, je velmi malá. „Snad jednou za 20 let by mohla lidi voda ohrozit,“ odhadl Poláček.

Investorem stavby je stát a z městské kasy nejde na opravu ani koruna. Podle Povodí Vltavy
by měla být stavba hotová do června.
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